
Referat – Fællesbestyrelsesmøde. 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - Onsdag d. 21.09.2022 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Alle 

Afbud: Louise, Pernille, Dorte. 

 

Pkt. Ini Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde 

Referat fra møde d. 16.08.2022  

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt.  

1.a Elevrådet Diverse info    Elevrådet har arbejdet for at forbedre skolens 

toiletter.  

Elevrådet er i gang med at lave legepatrujle. Hver 

mandag og fredag er der legepatrulje.  

Det er med til at eleverne snakker sasmmen på 

kryds og tværs. Torsdag d. 29.september er der 

legepatruljekursus i Svanninge Hallen, hvor der 

både deltager elever fra Horne, Svanninge og 

Espe.  

Eleverne fortæller også om deres trivselsmålinger.  

Eleverne samler jævnligt skrald på skolens 

område. Sidste gang var der knap så meget skrald 

som tidligere.  

 

2. Alle Diverse info - Åbent Hus i forbindelse med 

emneuge i uge 41 i skoledelen 

- Børnehusenes evaluering af 

lærerplan. Manglende 

tilbagemelding til DB fra 

bestyrelsen. 

 17.05 – 

17.15 

Vi dropper Åbent Hus i uge 41. Idé om at lave 

reklamevideoer i stedet for.  

 

DB skal skrive en kommentar fra bestyrelsen til 

evaluering af læreplan.  



https://www.fmk.dk/media/dzopl3km/evaluering-

af-arbejdet-med-den-paedagogiske-

laereplan_brahesminde_2022.pdf  

BH går det godt begge steder. Travlhed med div 

kurser. Der er bl.a. arbejdet med høsttema i begge 

afdelinger.  

Fællesspisning blev aflyst grundet for få 

tilmeldinger samt vejrudsigt. Der laves en ekstra 

kaffemik i stedet og forældre får deres penge 

tilbage.  

Horne udfordret på det sproglige if med Ukrainske 

børn og forældre. Komme gå moduler fungerer 

rigtig fint, og vi er glade for dem. Vi er godt i gang 

med Børnemusikfestival.  

3. Alle. Konstituering 

af Bestyrelsen 

Forsat drøftelse ift. valg af ny formand 

2023 

 

D/B 17.15 - 

17.25 

Martin fortsætter frem til jul som formand.  

Der skal derfor trækkes af på formandsposten 

senest på mødet i december.  

Martin foreslår, at det kan være en mulighed med 

en rullende formand.  

4. LED. Økonomi Orientering – møde med 

økonomikonsulent d. 27/9. 

Grundig gennemgang af økonomi på 

næste bestyrelsesmøde. 

 

O 17.25 -

17.35 

Forventer at komme ud af 2022 med et underskud 

på mere end 4%. 

Vi forventer at komme ud af 2023 forhåbentligt 

med et underskud under 4%. 

5. Alle Budget 2023 Indkomne høringssvar og 

bemærkninger til budget 2023 

D/B 17.35 – 

18.00 

Budgetaftalen 2023 blev drøftet.  

6. Alle. Principper Princip for undervisningens 

organisering samt trafikpolitik 

 

Status på principper/retningslinjer, hvor 

langt er vi, og hvad skal vi arbejde 

videre med i dette år? 

 

D/B 18.00 – 

18.20 

BH er obs på at bære veste, når de er ude at gå i 

trafikken – ikke skoven men hvor der er trafik. 

Trafikpolitikken er vedtaget.  

 

Sidste dot under skolens ansvar skrives om til ”At 

inddrage omkringliggende natur, kultur og 

lokalsamfund i undervisningen.” 

Princippet er vedtaget.  

https://www.fmk.dk/media/dzopl3km/evaluering-af-arbejdet-med-den-paedagogiske-laereplan_brahesminde_2022.pdf
https://www.fmk.dk/media/dzopl3km/evaluering-af-arbejdet-med-den-paedagogiske-laereplan_brahesminde_2022.pdf
https://www.fmk.dk/media/dzopl3km/evaluering-af-arbejdet-med-den-paedagogiske-laereplan_brahesminde_2022.pdf


Røgfri skole 

Elevfravær 

VM sender udkast til Martin og Mette, de to 

principper tages derefter på næste møde.  

 

7. VKTM Antimobbestrat

egi 

 D 18.20 – 

18.30 

Vi arbejder videre med at se på Broskolens 

antimobbestrategi, som skal redigeres og gøres til 

vores.  

8. Alle PR - udvalg Skal der etableres et PR – udvalg? 

Videre drøftelse ift. sidste 

bestyrelsesmøde. 

D/B 18.30 -

18.45 

Den gode historie skal fortælles.  

Kvalitet frem for kvantitet.  

Indhold – vores værdigrundlag i højsædet.  

Traditioner, emneuger, legepatrulje, relationer, 

morgensang, læsemakkere,  

Forsøgsordning. Kan en personale få 10 timer og 

lave nogle opslag på Facebook? 

 

Brochure: Lokalrådet i Horne, ejendomsmæglere. 

9. Alle Søgning af 

fondsmidler 

 

Fundraising dag i FMK d. 15. 

september – orientering (Tina, Pernille 

og Louise) 

 

Hvilke projekter skal der søges 

fondsmidler til? 

 

D/B 18.45 – 

19.00 

Tina var med til fundraising dagen.  

 

Legepladsudvalg:  

Martin, Tina, Louise?, Vibeke 

Gerne en af personalet i både børnehus og skole 

fra afd. Svanninge. 

Martin finder gamle/tidligere tegninger frem og 

sender til bestyrelsen.  

10. Alle Bussens 

støtteforening 

Drøftelse af plakatudkast til udsending 

ved forældre (Louise) 

Forældredeltagelse i bestyrelsen for 

støtteforeningen. 

D 19.00 -

19.10 

Bestyrelsen tænker, at billedet er for hårdt, men 

flot. Vi er bange for, at den vil få den modsatte 

virkning.  

Måske en bagende af bussen, hvor det er nogle 

børn, der skubber – gerne mere humoristisk.  

Blikfanget skal måske være noget med en bus. 

Vi efterlyser nogle, der skal lave et 

bestyrelsesarbejde med støtteforeningen.  

11. Alle Eventuelt   19.10  



Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

Principper der skal bearbejdes/udføres: 

Kostpolitik 

Røgfri skole 

Fravær 

Lejrskole 

Forældresamarbejde 

 

PUNKTER TIL NÆSTE MØDE: Princip for elevfravær og røgfri skole.  

Fordeling af brochurer.  


